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Redovisning av rapporterade lex Sarah och 
lex Maria ärenden verksamhetsåret 2016 
 

Lex Sarah 
Sammanställning, utredningsärenden år 2016 
Antal utredningsärenden om lex Sarah enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) hos respektive nämnd med upp-
delning per verksamhet. 
 

Ansvarig 
nämnd 

Risk för  
missförhållan-

den 

Missförhållan-
den 

Påtaglig risk för 
allvarliga  

missförhållan-
den  

(anmälan till 
IVO) 

Allvarliga  
missförhållan-

den 
 

(anmälan till 
IVO) 

 Äo Ifo Fhv Äo Ifo Fhv Äo Ifo Fhv Äo Ifo Fhv 
     
Stadsdelsnämnd 
Norr 

4 1  5 3      2  

Stadsdelsnämnd 
Väster 

6   5      1 2  

Stadsdelsnämnd 
Öster 

1   4 2  1   2   

Sociala omsorgs-
nämnden 

  9  6 4       

Arbetslivsnämn-
den 

 1   3        

     
 
TOTALT 
 

11 2 9 14 14  4 
   

1 0 0 3 4 0 

 
Utredningar i ärende som bedöms ligga inom Risk för missförhållanden (22)och Missför-
hållanden (32) har lägre allvarlighetsgrad och anmäls inte till IVO. 
 
Åtta ärenden under Påtaglig risk föra allvarliga missförhållanden (1) och Allvarliga missförhål-
landen (7) har under 2016 rapporterats till Inspektionen för Vård och Omsorg (IVO). 
 
Fyra av dessa rör äldreomsorgen. Ett av de allvarliga missförhållanden som inträffat 
var i nattorganisationen i Stadsdelsförvaltningen Väster och avsåg en brukare som 
inte fått sina beviljade insatser utförda vid upprepade tillfällen på grund av tidsbrist 
hos personalen. Utredningen visade att det hade hänt vid upprepade tillfällen och fler 
brukare hade drabbats. Åtgärder vidtogs genom att öka bemanningen. 
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Tre händelser, som rapporterats till IVO, inträffade på samma Vård- och omsorgsbo-
ende i Stadsdelsförvaltningen Öster. Det ena var brister i bemötande och fysiskt 
övergrepp. Åtgärderna blev erbjudande av samtalsstöd till personalgruppen, säker-
ställa personalens kunskap om den nationella värdegrunden för äldre, bemötande av 
demenssjuka samt säkerställa en trygg och säker måltidssituation för brukaren. Hän-
delse nummer två avsåg brister i rättssäkerhet utifrån sekretesslagen. Personal hade 
tagit del av dokumentation om brukare på boendet, som personalen inte hade rätt till 
att ta del av. Åtgärder som vidtogs bestod av personalrättsliga åtgärder samt att ny 
rutin togs fram gällande hela staden. Den tredje händelsen på boendet avsåg brister i 
bemötande och brister i utförande av insats. Personal hade brustit i att besvara larm 
samt brustit i bemötandet till brukaren. Åtgärder som vidtogs var personal åtgärder i 
form av bland annat samtal med personalen samt med brukaren. I samtliga ärenden 
bedömde IVO att verksamheten hade fullgjort utredningsskyldigheten och att åtgär-
der var vidtagna. 
 
Fyra av ärendena som inrapporterats till IVO gällde Individ- och familjeomsorgen. 
De anmälda ärendena om allvarligt missförhållande gäller samma barn och händelser. 
Barnens omständigheter hanteras utifrån olika aspekter a v de två olika förvaltningar-
na. 
 
 
Inrapporterat till tillsynsmyndigheten under år 2016 
Varje ärende som inrapporterats till IVO kan innehålla flera områden/olika brister. 
 

Rubrik/områden Äldreomsorg Individ och  
familjeomsorg 

Funktionshinder 
/LSS 

Brister i utförande av insatser 
 

2 2  

Brister i bemötande av anställda med flera 
 

2   

Brister i fysisk miljö, utrustning och teknik 
 

1   

Brister i rättssäkerhet vid handläggning och  
genomförande 

1 2  

Ekonomiska övergrepp 
 

   

Fysiska övergrepp 
 

1   

Psykiska övergrepp 
 

   

Sexuella övergrepp 
 

   

 
SUMMA 
 

7 4 0 

Varav privat utförare 
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Sammanställning, utredningsärenden för Äldreomsorgen år 2013-2016 

 
 
Sammanställning, utredningsärenden för Individ- och familjeomsorgen år 
2013-2016 

 
 
Sammanställning, utredningsärenden för Funktionshinderverksamheten år 
2013-2016 

 

0

10

20

30

40

50

60

70

80

2016 2015 2014 2013

Allvarliga

missförhållanden

Påtaglig risk för allvarliga

missförhållanden

Missförhållanden

Risk för missförhållanden

0

5

10

15

20

25

2016 2015 2014 2013

Allvarliga

missförhållanden

Påtaglig risk för allvarliga

missförhållanden

Missförhållanden

Risk för missförhållanden

0

5

10

15

20

25

2016 2015 2014 2013

Allvarliga

missförhållanden

Påtaglig risk för allvarliga

missförhållanden

Missförhållanden

Risk för missförhållanden



4 

Lex Maria 
Antal hälso- och sjukvårdsärenden som har inrapporterats till tillsynsnämnd IVO 
under år 2016.  
 
Ansvarig nämnd Allvarlig vårdskada Orsak 
   
Stadsdelsnämnd Norr 1 Lyftselen var felapplicerad 
Stadsdelsnämnd Väster 1 Trycksår pga  att man inte följt ordi-

nerade insatser 
Stadsdelsnämnd Öster 2 Trycksår pga för högt tryck i decubi-

tusmadrass 
Oväntat dödsfall - suicid 

Sociala omsorgsnämnden 2 Oväntat dödsfall – suicid 
Oväntat dödsfall – revbensfrakturer 
pga fall ur rullstol 

Arbetslivsnämnden   
   
 
TOTALT 
inrapporterat till IVO 
 

6  
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Antal lex Sarah enligt socialtjänstlagen hos respek tive nämnd, år 2016 
 
Förvaltning 
 
 

Inget  
missförhållande 

Risk för 
missförhållande 

Missförhållande  Påtaglig risk för 
allvarliga 
missförhållanden 

Allvarliga 
missförhållanden 

Stadsdelsnämnden 
Norr 
 

         12         4         5           0           0 

Stadsdelsnämnden 
Väster 

        10        6        5          0          1 

Stadsdelsnämnden 
Öster  

        15        1        4          1          2 

Totalt         37       11      14          1          3 
Anmälda 
till IVO  

            1          3 

 
 
 
Inrapporterat till IVO – Inspektionen för vård och omsorg under år 2016 
Fyra ärenden under påtaglig risk för allvarliga missförhållanden och allvarliga 
missförhållanden har rapporterats till IVO. Varje ärende kan innehålla flera områden. 
 

Rubrik/områden Äldreomsorg 
Brister i utförande av insatser 
 

2 

Brister i bemötande av anställda med flera 
 

2 

Brister i fysisk miljö, utrustning och teknik 
 

1 

Brister i rättssäkerhet vid handläggning och  
genomförande 

1 

Ekonomiska övergrepp 
 

 

Fysiska övergrepp 
 

1 

Psykiska övergrepp 
 

 

Sexuella övergrepp 
 

 

 
SUMMA 
 

 
7 

Varav privat utförare 
 

- 
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Uppföljning av lex Sarah anmälda till IVO 
Beskrivning av händelser samt vidtagna åtgärder  
 
Ett allvarligt missförhållande inträffade under 2016 i äldreomsorgen i Stadsdelsförvaltningen 
Väster. Händelsen rapporterades till IVO (Inspektionen för vård och omsorg). Händelsen 
inträffade i nattorganisationen och avsåg att en brukare inte fått de beviljade insatser, denne har 
behov av nattetid, utförda. Det har hänt vid upprepade tillfällen och orsak till detta beskrivs vara 
att personal inte har tid att utföra insatsen. Detta bedömdes vara en allvarlig händelse då det hänt 
vid upprepade tillfällen och det också framkommit i samband med lex Sarah-utredningen att fler 
brukare också drabbats. Åtgärder som vidtogs i anslutning till händelsen var att öka bemanningen 
nattetid så att de beviljade insatserna utfördes. 
 
Två allvarliga missförhållanden och en påtaglig risk för allvarligt missförhållande har inträffat i 
äldreomsorgen i Stadsdelsförvaltningen Öster under 2016. Samtliga har rapporterats till IVO och 
de har alla tre inträffat på vård- och omsorgsboende. Det ena som var allvarligt avsåg brister i 
bemötande och fysiskt övergrepp. En brukare på ett boende blev utsatt för hårdhänt bemötande i 
samband med en måltidssituation och blåmärken runt munnen uppstod, samt sår vid mun och 
haka. De åtgärder som genomfördes var dels personalåtgärder dels erbjudande av samtalsstöd till 
personalgruppen. I utredningen framkom att ytterligare åtgärder borde genomföras såsom 
säkerställa att personal har kunskap om den nationella värdegrunden för äldre, säkerställa att 
personal har kunskap om förflyttningsteknik, bemötande av demenssjuka samt att säkerställa att 
brukaren har en trygg och säker måltidssituation. 
Den andra händelsen som var allvarlig avsåg brister i rättssäkerhet utifrån sekretesslagen. En 
personal som var tjänstledig från ett boende och arbetade på annan arbetsplats i staden, hade 
tillgång till det verksamhetssystem som finns. Personalen hade vid flertalet tillfällen loggat in och 
tagit del av dokumentation utifrån både socialtjänstlagen och hälso- och sjukvårdslagen på 
brukare på boendet. Detta är inte tillåtet då det inte vid dessa tillfällen fanns en anledning att ta 
del av dokumentationen då personalen inte arbetade på boendet. De åtgärder som vidtogs bestod 
av personalrättsliga åtgärder samt att rutin för avslut av behörighet för personal vid längre 
frånvaro togs fram att gälla för hela staden. 
Den händelse som avsåg påtaglig risk för allvarligt missförhållande avsåg brister i bemötande och 
brister i utförande av insats. En svårt sjuk brukare på ett boende är beroende av att ha närhet till 
personal samt är totalt beroende av att larm besvaras inom kort tid. Om detta inte görs kan det 
innebära stora risker för brukaren. Händelsen avser att personal brustit i att besvara larm samt 
brustit i bemötandet till brukaren. Åtgärder som vidtogs var personalåtgärder i form av bland 
annat samtal med personalen samt samtal med brukaren. Utredaren påpekade att åtgärder i form 
av att säkerställa att all personal har kunskap om den nationella värdegrunden, att säkerställa att 
all personal har kunskap om brukarnas behov och att aktuell genomförandeplan finns och följs 
samt att all personal har kunskap om det larmsystem som finns på enheten, borde säkerställas. 
I samtliga ärenden bedömde IVO att verksamheten hade fullgjort utredningsskyldigheten och att 
åtgärder var vidtagna. 
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Lex Maria enligt hälso- och sjukvårdslagen 
Antal ärenden som inrapporterats till tillsynsmyndighet under året 2016 
 
Förvaltning 
 

Allvarlig vård skada Orsak 

Stadsdelsnämnden Norr 
 

Fall från lyftsele Lyftselen var felapplicerad. 

Stadsdelsnämnden Väster 
 

Trycksår  
 
 
 
 

Trycksår som uppstått då man inte följt 
ordinerade insatser. 
 

Stadsdelsnämnden Öster 
 

Trycksår 
 
 
Oväntat dödsfall  

 

För högt tryck i decubitusmdrass 
orsakade ett trycksår 
 
Suicid, skall alltid anmälas enligt 
Lex Maria 
 

Sociala omsorgsnämnden 
 

Oväntat dödsfall 
 
 
Oväntat dödsfall  

Suicid, skall alltid anmälas enligt 
Lex Maria 
 
Fallit ur rullstol och fått 
revbensfrakturer.  
 
 

Arbetslivsnämnden 
 

 
0 

 

Totalt 
Inrapporterade till IVO, 
Inspektionen för vård och 
omsorg 

6  

 
TOTALT 

6  
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BORÅS STAD 
Stadsdelsnämnden Öster 
Antal Lex Sarah – ärenden gällande Individ- och familjeomsorgen, år 2016 
 

Nämnd 
SDN Öster 

Inkomna rapporter 
1 

Risk för 
missförhållanden 

 

Missförhållanden 
 

Påtaglig risk för 
allvarliga 

missförhållanden 
 

Allvarliga 
missförhållanden 

 

varav  
 

    1        

 
 

 
 

Inkomna rapporter, åtgärder och uppföljning 
Ärendet gäller en händelse där en klient blev beviljad bistånd i form av en kontaktperson. 
Biståndet verkställdes genom att tillsatta en kontaktperson utan föregående utredning. Senare 
visade det sig att kontaktpersonen förekom både i polisens misstanke- och belastningsregister. 
 
Borås Stads Familjehemsenhet har i uppdrag att utse och utreda tilltänkta kontaktpersoner.  
Flera månader efter att en beställning hade skickats till Familjehemsenheten, föreslogs och 
rekommenderades en person som var villig att åta sig uppdraget. Ansvarig handläggare ansågs sig 
inte ha anledning att ifrågasätta den föreslagna kontaktpersonens pålitlighet. Eftersom den unge 
och den föreslagna kontaktpersonen dessutom hade haft kontakt med varandra under det senaste 
halvåret och redan börjat träffas, beslöt handläggaren att påbörja biståndet. Händelsen visar att 
det är ytterst angeläget att tillsätta en kontaktperson först efter att denne har blivit utredd. 
Socialtjänsten har ett ansvar att säkerställa att de personer som ska ge stöd genom bistånd av 
socialtjänsten, har den kvalitet som krävs och att de kan vara goda förebilder.         
 
Händelserna är missförhållanden. 
 
 
Miriam Orlenius 
Rättshandläggare/utredare av Lex Sarah 



BORÅS STAD 
 
 
 

Lex Sarah 
Sammanställning, utredningsärenden år 2016 
Antal utredningsärenden om lex Sarah enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och ser-
vice till vissa funktionshindrade (LSS) hos respektive nämnd med uppdelning per verksamhet. 
 

Ansvarig nämnd Risk för  
missförhållanden 

Missförhållanden Påtaglig risk för 
allvarliga  

missförhållanden  
(anmälan till IVO) 

Allvarliga  
missförhållanden 

 
(anmälan till IVO) 

 Äo Ifo Fhv Äo Ifo Fhv Äo Ifo Fhv Äo Ifo Fhv 
     
Stadsdelsnämnd Norr  1   3      2  
Stadsdelsnämnd Väster           2  
Stadsdelsnämnd Öster     2        
Sociala omsorgsnämnden     6        
Arbetslivsnämnden  1   3        
     
 
TOTALT 
 

 2   14      4  

 
 
Text 
De anmälda ärendena om allvarligt missförhållande gäller samma barn och händelser. Barnens 
omständigheter hanterades utifrån olika aspekter av de två olika förvaltningar. 
 
 
Inrapporterat till tillsynsmyndigheten under år 2016 
Varje ärende som inrapporterats till IVO kan innehålla flera områden/olika brister. 
 

Rubrik/områden Äldreomsorg Individ och  
familjeomsorg 

Funktionshinder 
/LSS 

Brister i utförande av insatser 
 

 2  

Brister i bemötande av anställda med flera 
 

   

Brister i fysisk miljö, utrustning och teknik 
 

   

Brister i rättssäkerhet vid handläggning och  
genomförande 

 2  

Ekonomiska övergrepp 
 

   

Fysiska övergrepp 
 

   

Psykiska övergrepp 
 

   

Sexuella övergrepp 
 

   

 
SUMMA 
 

   

Varav privat utförare    



 

 
 
 

Lex Maria 
Antal hälso- och sjukvårdsärenden som har inrapporterats till tillsynsnämnd IVO under år 201 .  
 
Ansvarig nämnd Allvarlig vårdskada Orsak 
   
Stadsdelsnämnd Norr   
Stadsdelsnämnd Väster   
Stadsdelsnämnd Öster   
Sociala omsorgsnämnden   
Arbetslivsnämnden   
   
 
TOTALT 
inrapporterat till IVO 
 

  

 
Text 
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FINANSRAPPORT 2017-05-31

1. Borås Stad
Belopp anges i miljoner kronor 

2016-12-31 2017-04-30 2017-05-31
Räntebärande likviditet*) 1 484,8 1 515,0 1 230,4
varav:  -utlåning till internbanken 209,2 620,0 411,4

-externa räntebärande placeringar 1 200,0 800,0 800,0

-direktutlånat till bolagen 12,4 12,1 12,1

Kassalikviditet efter utlåning till internbanken och bolagen samt placerade medel 63,3 82,9 6,9

*)BS samlade likvida medel, bank, plusgiro skatte konto mm

Intecknad likviditet 769,6 883,3 576,7
Avsättningar såsom framtida pensioner mm. 

Förändringar i likviditeten mot f.g. månad 72 -285

Kommentar: 

Under maj har en del av kommunens pensionsskuld inlösts hos försäkringsbolag på drygt 300 mkr

Intjänad ränta hittills under året Borås Stad 1,8 4,4
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2. Internbanken
Belopp anges i miljoner kronor 

2016-12-31 2017-04-30 2017-05-31
Internbankens upplåning - Intern och Extern 5 790,4 6 122,9 6 183,0
Upplåning - Borås Stad 209,2 620,0 411,4

Upplåning - Kommunala bolag, Räntekonto 186,4 258,0 226,8

Upplåning - Certifikat 1 200,0 1 100,0 1 300,0

Upplåning - Kommuninvest 1 794,8 1 744,8 1 444,8

Upplåning - Banker, övrigt 0,0 0,0 0,0

Upplåning- Obligation 2 400,0 2 400,0 2 800,0

Internbankens utlåning - Bolagens upplåning 5 790,4 6 122,9 6 183,0

Basfakta och nyckeltal internbankens upplåning exkl EMC

Lånevolym:

Räntekostnad (momentan): inkl kreditlöften

Snittränta (momentan): upplåning inkl kreditlöften

Räntekostnad (momentan): inkl ränteswappar

Snittränta (momentan inkl ränteswappar):

Genomsnittlig lånemarginal (momentan) jmf med 3 mån stibor:

Återstående kapitalbindningstid (år):

Andel lån med förfall inom 12 mån.:

Internbankens adm omkostnader (i% av lånevolym)

Basfakta och nyckeltal internbankens upplåning EMC

Lånevolym:

Snittränta 

Internbankens kapitalbindning exkl EMC
Intervall Norm Verklig Åtgärda

 -1 å 0,0% 0%*) 0,0%

1,5 - 4 år 2,5 år 2,11 0,0%

*) enligt Standard & Poors definition

Internbankens kreditlöften
Långivare Typ Kredit, mkr Utnyttjad Löptid

Nordea Kontokredit 400 0 2017-05-31

Nordea Kreditlöfte 250 0 2018-01-20

SHB Kreditlöfte 500 0 2018-06-16

SEB Kreditlöfte 250 0 2018-05-31

Swedbank Kreditlöfte 500 0 2018-05-31

Summa 1 900 0,0

2017-04-30 2017-05-31

1 250,0 1 250,0

2,93% 2,93%

0,05% 0,05%

0,51% 0,57%

1,80 1,97

25% 18%

0,03% 0,07%

51,8 51,7

1,06% 1,05%

2017-04-30 2017-05-31

4 872,9 4 933,0

1,6 3,4



Basfakta  och nyckeltal internbankens utlåning belopp i mkr

Låntagare Akt. skuld Limit Snittränta (momentan) *)

Riskanalys mkr, om 

räntan stiger med 1%

Riskanalysen i % av 

budgeterad vinst

BOSTÄDER 2 241,2 2 500,0 1,39% 0,34% 15,4 999%

BEMAB 2 017,0 4 747,0 2,83% 0,47% 4,2 5%

varav EMC 1 250,0 3 167,0 0,0 0%

ELNÄT 553,7 750,0 1,33% 0,19% 2,8 4%

VISKAFORSH 370,0 396,0 0,64% 0,44% 2,7 8%

STADSHUSAB 195,8 204,8 0,73% 0,05% 1,5 999%

IBAB konc 136,3 270,0 1,75% 0,33% 0,7 12%

FRIBO 206,9 216,0 1,79% 0,44% 1,2 84%

SANDHULTSB 181,0 225,0 1,01% 0,45% 1,0 144%

TOARPSHUS 125,3 180,0 1,28% 0,44% 0,5 168%

DJURPARK 111,9 136,6 0,96% 0,05% 0,7 999%

PARKERING 32,3 129,0 2,71% 0,61% 0,2 3%

BORÅSBORÅS 4,8 22,0 0,16% 0,05% 0,0 999%

LOKALTRAFI 0,0 10,0 0,00% 0,41% 0,0 0%

BSTF 4,8 15,0 0,16% 0,05% 0,0 999%

Waste Recovery 2,0 3,0 0,16% 0,05% 0,0 999%

Summa 6 182,9 9 804,4 1,43% 0,37% 30,9

*) Marknadsmässig avgift ovanpå internbankens upplåningskostnad i syfte att åstadkomma konkurrensneutralitet.  För de bolag som inte verkar i konkurrens

avser avgiften endast internbankens administrativa kostnader.

Kommunkoncernens räntebindning exklusive EMC
Intervall Norm Verklig Åtgärda

 -1 år Högst 50% 48,0% 0,0%

1,5 - 4 år 2,5 år 1,97

Kommunkoncernens samlade räntederivat per 2017-03-3 1 på nominellt 2 418 mkr har ett marknadsvärde på - 113,6 mkr
jämförbar med den ränteskillnadsersättning som måste betalas till banken då ett bundet lån förtidslöses

Kommentar:

 



 
E1b 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Förslag på placering samt införande av öppen vägg f ör 
konstnärliga uttryck 2017 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
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§ 62             2017/FF0097  866 
Förslag på placering samt införande av öppen vägg f ör konstnärliga uttryck 
2017 

  
Kommunfullmäktige har i budgeten för 2017 givit Kulturnämnden tillsammans med Fritids- och 
folkhälsonämnden och lokala utövare i uppdrag att: finna formerna för och införa en öppen vägg, 
det vill säga en för alla öppen möjlighet att uttrycka sig konstnärligt offentligt.  
 
Kulturförvaltningen och Fritids- och folkhälsoförvaltningen föreslår att den öppna väggen 
placeras på den öde tomten mellan Norrby och Borås stadskärna vid den befintliga mur som finns 
där. På förslag av Tekniska förvaltningen formas den omgivande grönytan till en så kallad 
pocketpark – en urban parkmiljö där de konstnärliga uttrycken på väggen kombineras med 
naturinslag i form av det befintliga björkbeståndet på platsen. 
 
Införandet av väggen föreslås i två steg. Det första året installeras en del av väggen och 
parkområdet anläggs av Tekniska förvaltningen. Platsen och den öppna väggen invigs i anslutning 
till No Limit Festival, september 2017.  
Inför 2018 föreslås att ärendet tas upp igen och att en mer utvecklad installation utförs över hela 
murens yta. Med detta tvådelade förfarande får lokala utövare och medborgare en möjlighet att 
påverka utformningen av platsen i dialog med Tekniska förvaltningen, Kulturförvaltningen och 
Fritids- och folkhälsoförvaltningen under året 2017.  
 
Yrkanden: 
Ordförande Ida Legnemark (V) yrkar att Fritids- och folkhälsonämnden beslutar enligt Fritids- 
och folkhälsoförvaltningens förslag till beslut. 
 
Annette Nordström (M) lägger ett alternativt förslag till beslut (se bilaga till protokollet). 
 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att Fritids- och folkhälsonämnden 
beslutat i enlighet med det upprättade förslaget. 
 
Omröstning begärs. 
 
Propositionsordning 

Följande voteringsproposition fastställs: Den som bifaller ordförandens förslag röstar ja och den 
som bifaller Annette Nordströms (M) förslag röstar nej. Vinner nej har Annette Nordströms (M) 
förslag bifallits.  
 
Vid omröstning röstas ja av Ida Legnemark (V), Cecilia Andersson (C), Christer Lundberg (S), 
Ulla-Britt Möller (S), Erik Johnson (MP), Ingela Hallgren (KD) och Jan Nilsson (SD) samt nej av 
Annette Nordström (M) och Marie Jöreteg (M). 
 
Fritids- och folkhälsonämnden har med sju röster mot två beslutat i enlighet med ordförandes 
förslag. 
 
 
                                                                                                                                               Forts. 
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Forts. § 62 

 
 
Beslut 
Fritids- och folkhälsonämnden godkänner arbetsgruppens förslag på placering och finansiering av 
den öppna väggen till Magasingatan 1, fastighet Verkmästaren 3, Borås. 
 
Protokollsanteckning 
Annette Nordström (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag. 

 
 

Vid protokollet  
 
 

 

Johanna Jönsson Tommy Jingfors 
Nämndsekreterare Förvaltningschef 

 
Justeras 2017-05-19  
 
   

 
 

Ida Legnemark (V) Ulla-Britt Möller (S) 
Ordförande  

 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla 2017-05-22. 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
Johanna Jönsson 
Nämndsekreterare 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ALTERNATIVT BESLUTSFÖRSLAG   2017-05-16 
FRITID OCH FOLKHÄLSONÄMNDEN 

Förslag på placering samt införande av öppen vägg för konstnärliga 
uttryck 2017 
 
Förslag till beslut 
– Fritids- och folkhälsonämnden avslår arbetsgruppens förslag på placering och finansiering av den öppna väggen 
till Magasingatan 1, fastighet Verkmästaren 3, Borås i enlighet med denna skrivelse 
 
– med anledning av ovanstående yrkar vi att förvaltningarna tar fram ett annat lokaliseringsförslag. 
 
Ärendet 
 
Kulturförvaltningen och Fritids- och folkhälsoförvaltningen föreslår att den öppna väggen 
placeras på den öde tomten mellan Norrby och Borås stadskärna vid den befintliga mur som 
finns där. På förslag av Tekniska förvaltningen formas den omgivande grönytan till en så kallad 
pocketpark – en urban parkmiljö där de konstnärliga uttrycken på väggen kombineras med 
naturinslag i form av det befintliga björkbeståndet på platsen.  Införandet av väggen föreslås i två 
steg. Det första året installeras en del av väggen och parkområdet anläggs av Tekniska 
förvaltningen. Platsen och den öppna väggen invigs i anslutning till No Limit Festival, september 
2017. 
 
Inför 2018 föreslås att ärendet tas upp igen och att en mer utvecklad installation utförs över hela 
murens yta. Med detta tvådelade förfarande får lokala utövare och medborgare en möjlighet att 
påverka utformningen av platsen i dialog med Tekniska förvaltningen, Kulturförvaltningen och 
Fritids- och folkhälsoförvaltningen under året 2017. 
 
Vi ställer oss negativa till förslaget som tagits fram av Fritid- och folkhälsoförvaltningen 
tillsammans med Kulturförvaltningen.  
 
Har dialog skett med de boende på Norrby för att höra deras syn på en ”öppen vägg”? Kommer 
miljön upplevas som mer trygg eller mer otrygg? 
 
Vi ställer oss även frågande till tanken att området ska bli en pocketpark – en urban parkmiljö. 
Pocketparker är öppna och trevliga miljöer med inslag av byggnation, rekreation och växtlighet. 
Marken är kontaminerad (förgiftad) vilket gör den olämplig att gräva i. På så vis kan inget urbant 
stråk åstadkoms eftersom ingen ny byggnation planeras. 
 
Det som i bästa fall åstadkoms är ett grönt stråk med park, som övergår i ett otryggt grusstråk. 
 
Magasinsgatan används för gående främst dagtid för att ta sig till och från parkering innan och 
efter arbetet. Norrby Tvärgata används främst på dagtid för att gå till och från aktiviteter i 
centrum. Detsamma gäller gångvägen mellan Norrbyleden och Magasinsgatan. Området upplevs i 
mörker som otryggt, och vi anser att ett ”öppen vägg” där det målas graffiti inte alls skulle stärka 
känslan av mer trygghet. Utan istället förstärka känslan av otrygghet ytterligare.  
 
 



 
 
 

SKRIVELSE Sida 
1(4) 

Emma Gerdien, 033-35 70 42 
 

Datum 
2017-05-22 

Diarienummer 
Dnr 2017/KN0088  869 

  
 
Kulturförvaltningen 
Fritids- och folkhälsoförvaltningen 
Tekniska förvaltningen 
Stadsledningskontoret 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 

 

 

Placering samt införande av öppen vägg för 
konstnärliga uttryck 2017 
 

Beslut 
Kulturnämnden godkänner arbetsgruppens förslag på placeringen av den öppna 
väggen till Magasingatan 1, fastighet Verkmästaren 3, Borås. Vidare att stödja 
Tekniska förvaltningens förslag om att forma området till en pocketpark som stärker 
platsens karaktär som mötesplats. Kulturnämnden godkänner kostnaderna för 
anläggningen av den temporära öppna väggen för 2017 och att dessa delas lika mellan 
Fritids- och folkhälsoförvaltningen och Kulturförvaltningen. Beslutet gäller under 
förutsättning att arrende, bygglov och övriga tillstånd och medgivanden finns. 
 

Kulturnämndens yttrande i sammanfattning 
Kulturnämnden föreslår att den öppna väggen placeras på den öde tomten mellan 
Norrby och Borås stadskärna vid den befintliga mur som finns där. På förslag av 
Tekniska förvaltningen formas den omgivande grönytan till en så kallad pocketpark – 
en urban parkmiljö där de konstnärliga uttrycken på väggen kombineras med 
naturinslag i form av det befintliga björkbeståndet på platsen. 
 
Införandet av väggen föreslås genomföras i två steg. Det första året installeras en del 
av väggen och parkområdet anläggs av Tekniska förvaltningen. Platsen och den 
öppna väggen invigs i anslutning till No Limit Festival, september 2017.  
Inför 2018 föreslås att ärendet tas upp igen och att en mer utvecklad installation 
utförs över hela murens yta. Med detta tvådelade förfarande får lokala utövare och 
medborgare en möjlighet att påverka utformningen av platsen i dialog med Tekniska 
förvaltningen, Kulturförvaltningen och Fritids- och folkhälsoförvaltningen under året 
2017.  
 

Kulturnämndens yttrande i sin helhet 
 
Bakgrund  
Kommunfullmäktige har i budgeten för 2017 givit Kulturnämnden tillsammans med 
Fritids- och folkhälsonämnden och lokala utövare i uppdrag att: finna formerna för och 
införa en öppen vägg, det vill säga en för alla öppen möjlighet att uttrycka sig konstnärligt offentligt.  
 
I Sverige har former av öppna väggar för offentliga konstnärliga uttryck och 
yttrandefrihet funnits på olika håll i landet sedan 1970-talet, men försvann i stort sett i 
samband med 90-talets politiska nolltolerans mot uttrycksformen graffiti. 
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Idag inrättas de öppna väggarna återigen på flera håll i landet, inte minst i spåren av 
ett ökat intresse för Street Art. Ofta kopplas också de öppna väggarna till 
arrangemang samt blir mötesplatser och attraktioner för både utövare och publik.  
 
Kulturnämndens förslag på placering och utformande av den öppna väggen har tagits 
fram i en arbetsgrupp med representanter från Tekniska förvaltningen, 
Lokalförsörjningsförvaltningen, Kulturförvaltningen (Kulturkontoret, Kulturskolan 
och Konstmuseet), Centrum för kunskap och säkerhet, samt representanter för lokala 
utövare av graffiti och Street Art. Kommentarer och vägledning har även inhämtats 
från Samhällsbyggnadsförvaltningen.  
 
Förslaget har baserats på kunskaper och erfarenheter från Borås sammanhang, men 
även från andra städer med öppna väggar – Malmö, Göteborg och Uddevalla – samt 
med konsultation från den ideella föreningen Graffitifrämjandet.  
 
Vision 
Den öppna väggen är en yta för alla boråsare och stadens besökare att uttrycka sig 
konstnärligt offentligt. Den öppna väggen kombineras med en pocketpark där det 
urbana blandas med naturinslag. Väggen och den omgivande parken är en mötesplats 
för de urbana konstformerna. I kombination erbjuder det den urbana konsten en 
lättillgänglig, interaktiv och medskapande offentlig yta. 
Den urbana parken blir en plats där olika generationer och olika konstnärliga uttryck 
kan mötas. Platsen är lättillgänglig, centralt belägen och trygg att vistas i.  
 
Den öppna väggen är attraktiv som besöksmål både för flanörer och inresta 
konstintresserade, men är framför allt en yta för lokala utövare inom de urbana 
konstgenrerna. Väggen är en yta för nuvarande och blivande utövare att utveckla sitt 
intresse och sina konstnärliga färdigheter på, samt ger en kontaktyta mellan publik 
och utövare.  
 
Platsen 
Med bakgrund av tidigare erfarenheter och kunskaper sökte arbetsgruppen efter en 
plats som uppfyller krav på säkerhet, synlighet, brukbarhet samt med förutsättningar 
att bli en mötesplats i samspel med omgivande strukturer och sammanhang. 
Fastigheten Verkmästaren 3 uppfyller flera av dessa krav, och kan med relativt små 
insatser uppfylla samtliga.  
Tekniska förvaltningen föreslog platsen, då den också är lämplig att omforma till en 
pocketpark som knyter samman Norrby med innerstaden. Pocketparken och väggens 
placering förstärker det urbana stråk som redan löper mellan Västerlånggatan och 
Norrbytorg via Magasinsgatan. 
Den befintliga muren på tomten har olika höjder och vinklar som gör att den ger 
såväl nybörjare som proffs lämpliga ytor och utrymme att uttrycka sig på. 
 
Området är detaljplanelagt, men då stråket eventuellt berörs av Götalandsbanan kan 
fastigheten inte bebyggas för närvarande, och är därför tillgänglig en obestämd tid 
framöver. Installationen får därför i första hand betraktas som temporär - men det 
kan handla om flertalet år framöver. 
 
Placeringen vid Norrby innebär att väggen ligger vid ett stråk med många 
förbipasserande, vilket är positivt både ur säkerhets- och synlighetssynpunkt. 
Dessutom är platsen synlig för tågtrafiken, vilket skapar publicitet och igenkänning. 
Placeringen är relativt avskärmad från känsliga miljöer och andra fasader. 
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Utförande  
Den befintliga muren är inte lämplig att använda som öppen vägg i befintligt skick, 
varken ur ett användarperspektiv eller av antikvariska skäl. Den är heller inte lämplig 
att belägga med cement, men kan eventuellt putsas på ett vis som gör den lätt att 
återställa vid senare behov. Den bästa lösningen ur både ett brukar- och antikvariskt 
perspektiv tycks vara att montera en yta framför den befintliga muren.  
För året 2017 kan detta lösas med att antingen ställa så kallade T- eller L-stöd i parken 
(vilket är mycket dyrt), eller att inleda med att montera en enklare lösning med skivor 
i lämpligt material på den större delen av muren.  
 
Till den inledande installationen föreslås därför att en yta monteras inpå den befintliga 
muren. Detta till en sträcka av minst 12 meter. Förslagsvis 25 x 3,7 meter - vilket 
innebär hälften av den största sammanhållna väggytans längd. En riktlinje för en 
användarvänlig öppen vägg är 40 x 2,5 meter. Detta för att ge tillräckligt med 
utrymme för både enskilda och kollaborativa verk. (Ett kollaborativt verk kan sträcka 
sig över 30 meter). 2,5 meter är en minimihöjd med riktlinje från Graffitifrämjandet. 
 
Parallellt med installationen av den öppna väggen arbetar Tekniska förvaltningen fram 
ett förslag för att anlägga en pocketpark framför den öppna väggen. En pocketpark 
(även kallad fickpark) är en park i litet format som med fördel placeras i mellanrum 
eller i luckor som uppstår i stadens struktur. Ett av pocketparkens syfte är genom att 
kraftigt öka platsens grönska förstärka och binda samman gröna stråk mellan större 
parker och grönområden. De kan också anläggas kring till exempel ett konstprojekt 
eller monument och syftar till att förhöja ett områdes karaktär och närboendes 
tillgänglighet till natur. 
 
Av säkerhets- och användningsskäl behöver platsen belysning. Detta går att dra från 
befintlig belysning i närheten och bör anläggas ovan jord, ej nedgrävd, på grund av att 
marken är kontaminerad (förgiftad) vilket gör den olämplig att gräva i. Föreslagen 
lösning är billigare, men blir i gengäld synlig ovan mark.  
 
Sophanteringens utformning behöver arbetas fram i dialog med brukare och besökare 
av den öppna väggen. Det finns lösningar med låsta sopkärl och punkteringspiggar 
som sprayburkarnas funktion kan destrueras med, för att förhindra att obehöriga 
använder färgrester felaktigt.  
 
År 1: 
En del av väggen prepareras till bruksskick 
Pocketparken, inklusive sophantering, anläggs av Tekniska förvaltningen 
Belysning dras ovan mark från närliggande central 
Budgetering och ett förslag för utveckling av platsen arbetas fram inför 2018 
 
År 2: 
Preparering av hela väggytan till bruksskick 
En trappa installeras i hörnet av fickparken för att uppfylla trygghetskrav 
 
Sammanhang och skötsel 
Tekniska förvaltningen står för skötsel av parkområdet. Fritids- och 
folkhälsoförvaltningen och Kulturförvaltningen svarar för kontakt med utövare, 
brukare av parken och andra intressenter.  
Fritids- och folkhälsonämnden ansvarar enligt tidigare beslut för att komplettera 
införandet av den öppna väggen med brottsförebyggande åtgärder eller övergripande 
styrdokument. 
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Under våren 2017 fortsätter arbetsgruppen att utveckla strukturerna för dialog och 
engagemang kring den föreslagna platsen, samt vidareutveckla formerna för 
administration och skötsel av väggen.  
 
Under våren 2017 kontaktar kommunen verksamheterna omkring parkområdet för 
att informera om de kommande planerna samt förbereda kontakter med boende i 
området. Om intresse finns skapas delaktighet i platsen genom samarbeten och 
program. 
 
Budget 
Se bilaga 1.  
 
Yrkanden 
De moderata ledamöterna i Kulturnämnden yrkar att Kulturnämnden återremitterar 
ärendet. 
 
Sara Andersson (S) yrkar att Kulturnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag och 
att ärendet avgörs idag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att Kulturnämnden beslutat i 
enlighet med Sara Anderssons (S) förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Propositionsordning 
Den som vill bifalla Sara Anderssons (S) förslag röstar ja, den det inte vill röstar nej.  
 
Vinner nej har Kulturnämnden beslutat enligt de moderata ledamöternas förslag. 
 
Vid omröstningen röstas ja av Sara Andersson (S), Lars Gustaf Andersson (L), Peter 
Wiberg (V), Gabriel Sandberg (S) och Hanna Werner (MP) samt nej av Lena Medelius 
(M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Bill Bakkemose (M) och Patric Silfverklinga (SD).   
 
Kulturnämnden har med fem röster mot fyra beslutat i enlighet med Sara Anderssons 
(S) förslag. 
 
De moderata ledamöterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag.  
 
KULTURNÄMNDEN 
 
 
Sara Andersson  Eva-Lotta Franzén 
Ordförande   Kulturchef 

 
 

Bilaga 1: Budget, öppen vägg i Borås Stad 
Bilaga 2: Bilder, öppen vägg i Borås Stad 



Bilaga 1, Förslag på placering samt införande av öppen vägg för konstnärliga uttryck 2017 

 

Uppdaterad budget, öppen vägg i Borås Stad 

Installationskostnader år 1 

Material, del av väggen (skivor) 35 000 

Installation av fästen, Servicekontoret 20 000 

Belysning ca 20-30 000 kr  30 000 

Invigning 20 000 

Bygglov 5-8000 kr 5 000 

Kommunikation/skyltning 5 000 

    

Summa: 115 000 
  

Uppskattad kostnad:  
  

110-120 000 

Pocketpark (bekostas av Tekniska förvaltningen) 
  

110 000 
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Montage, förslag öppen vägg 
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Montage, förslag öppen vägg 



 
E1 c 

 
 
 
 
   BESLUTSFÖRSLAG 
 
 
 
 

Skrivelse till kommunalrådet Morgan Hjalmarsson (L)  
gällande renovering av Stadsparksbadet i Borås 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Ärendet läggs till handlingarna. 
 
 

 
 
 
 
 
 
170601  Malin Carlsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
x Tillstyrkes 
   Alternativt förslag 

 
 
 
 
 
2017-06-07  Morgan Hjalmarsson 
Datum  Kommunalråd 

 
 
 
 
 
Samverkan   Ja   Nej Kommentar: 
 
Diarienummer: 2015/KS0476 822  Programområde: 3 
Handläggare: Roger Cardell, tfn 033-35 70 40 
Datum/avdelningschef:  2017-05-30/Magnus Widén 
 



Renovering av Stadsparksbadet eller satsa på Borås SimArena som en 
större friskvårdsanläggning.

Klubbar i Borås med simträning har i dag drygt 3000 medlemmar varav ca 2500 använder BSA för 
sin träning. Antalet vuxna som använder BSA som sin motionsarena växer med ca 30% per år vilket
gör den till en av kommunens största friskvårdsanläggningar i en sport där skaderisken i det närmsta
är 0. Utöver organiserad medlemsbaserad verksamhet är badet en stor tillgång för framför allt äldre 
samt personer med nedsatt rörelsefunktion på den s.k Inezhyllan. Badet har årligen ca. 180 000  bad
varav den absoluta merparten håller till i 50-metersbassägen med 10 banor. Resterande i 
undervisningsbassängen på ca 100 kvm. 

Stadsparksbadet har en 25-metersbassäng med 8 banor samt en undervisningsbassäng och ett 
vattenlekslandskap med rutchkana mm. Badet hade årligen ca. 300 000 bad, vilket nu har gått ner 
till ca. 250 000, varav en stor del utgörs av simundervisning och motionssimning. Resterande ??? är
vattenlek/äventyrsbad. 

I Göteborg,  inom ca. 45 minuters bussresa planerar Liseberg ett äventyrsbad för ca. 2 miljarder, 
som blir en av norra Europas häftigaste badanläggningar och som kommer att ta våra Göteborgare 
som i dag frekventerar Stadsparksbadet även kommer att locka Borås barnfamiljer. Förutom att 
äventyrsbad kostar ca 3 gånger så mycket som en simanläggning i drift gäller det att ligga i 
framkant upplevelsemässigt vilket även kräver betydande investeringar.

För att klara den simundervisning och motionssim som i dag är på Stadsparksbadet, samt den 
närmsta tidens ökande intresse för simmotion, är det ganska lätt att komplettera BSA med en 25-
metersbassäng med 8 banor och en undervisningsbassäng 6 x 16 m med en utbyggnad söder ut på 
den nuvarande P-platsen mot Herrljunga/Alidelundsgatan. Utöver detta bör det kompletteras med 
ett gym och utökade omklädningsutrymmen samt en andra våning över dessa för administration och
klubblokaler för SK Elfsborg. 

En snabbkalkyl ger vid handen att kostnaden för denna utbyggnad utgör drygt halva kalkylerade 
kostnaden för renoveringen etapp 1 av Stadsparksbadet. En renovering som skall ske på löpande 
räkning och som med facit från Sandaredsbadet och några liknande projekt ( Farsta, Sollentuna 
m.fl) kan dra iväg avsevärt över den kalkylerade kostnaden. Skall sedan Stadsparksbadet ta upp 
kampen  med Liseberg och Skövde som äventyrsbad med en förnyelse etapp 2 krävs det ytterligare 
investeringar i 100 miljonersklassen.

En utökning av BSA (som redan nu klassas som en av Sveriges bästa träningsanläggningar) skulle 
dessutom locka ytterligare simklubbar att lägga sina träningsläger här i Borås. Med sin närhet till 
Kypeterrängen samt med det nya utegymmet på Alidebergsbadet blir anläggningen dessutom som 
specialdesignad för den nya motionsflugan Swim-Run som växer lavinartat. Ur turistekonomisk 
synpunkt kompenserar den väl för tappet av Stadsparksbadets utomboråsiska besökare, och 
dessutom harmoniserar med tankarna att låta Knalleland och Alideberg utvecklas till ett stort 
evenemangsområde.

För att kompensera för de P-platser som försvinner är det lätt att bygga ett P-hus  i 3 vån mot 
bostäderna på Alideberg där överplanet kan användas av de boende och de nedre bli en utökning för
BSA- och djurparksbesökare, vilket väl behövs under sommarmånaderna då den nuvarande 
parkeringen ofta är helt full. Ett område som i dag dessutom inte utgör någon vackrare syn.



Vad att göra med Stadsparksbadet?
 
Lägg igen 25-m bassängen och gör om det till ett mindre SPA. Renovera och behåll vågbassängen 
med klättervägg, rutchkana mm samt undervisningsbassängen som ett vattenlekområde 
ljudavgränsat mot SPA-delen. Låt restaurangdelen öppnas mot vattenlekavdelningen så att det blir 
en enhet för familjer att kunna ha picnic vid stranden. En renovering av omklädningsutrymmen 
samt duschar och bastu där man har en lugn avdelning för vuxna är också behövligt. Behåll och 
renovera gymmet??? 

En anläggning enligt ovan bör locka flera entreprenörer att arrendera, med vattenlekland, 
vuxenSPA, gym och restaurang med inom och utomhuskaffé, allt i ett. Driftskostnaderna för en 
sådan anläggning blir dessutom avsevärt billigare då ca. 2/3 av vattenmängden försvinner samt 
personal för övervakning av simbassängen. 
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Hej alla 110 ledamöter och ersättare i Borås 
Kommunfullmäktiges (KF) samt Kommunstyrelsen (KS)
Dalsjöfors fredag den 12 maj 2017
 
När jag har läst gårdagens och dagens Borås Tidning så måste jag delge er mina synpunkter:

Borås är Västsveriges näst största stad men ändå mycket mindre än Göteborg.



Borås behöver inget nytt äventyrsbad när Liseberg bygger ut ett äventyrsland för ca 2  
miljarder.

Borås behöver inget Kongresshus när det finns mötes- och eventanläggning i Göteborg.
Borås behöver satsa på dubbelspårig järnväg till Göteborg med station i Gässlösa samt 
snabb förbindelse till Borås Resecentrum. 

KS och KF bör tänka om angående Stadsparksbadet. Det blir för dyrt. Titta på alternativ.

KS och KF bör tänka om angående Kongresshuset. Det blir för dyrt. Parkeringshus eller 
bostäder är ett alternativ istället.
Borås behöver ingen höghastighetsbana till Stockholm utan dubbelspår för pendlare till 
Göteborg.

Jag har kopierat några avsnitt från gårdagen och dagen Borås Tidning nedan.
Om någon av er vill ha mina bilder från tidningen så kan Ni kontakta mig.

Ledaren i BT torsdag 11 maj 2017  med rubriken "Tid för jubel - och frågor"
 
Nu när det stora välkomna steget tagits för att få en snabb järnväg mellan Borås och 
Göteborg, med möjlig station i Bollebygd, väcks två nya stora frågor som kräver relativt 
snara svar.

 1. Hur många kommunala och regionala miljarder måste hostas upp för att ett avtal ska 
kunna skrivas med staten? 
...
 2. Hur ska en ”etapp 2” av bygget av höghastighetsjärnvägen gestaltas österut från Borås?
...
Stadens ledning hoppades då fortfarande på en station i tunnel under Stora torget, men den 
måste i dag betraktas som helt osannolik.
...
 Men Västra Götalandsregionen och hela Sjuhärad kan givetvis inte bara tänka bort den 
trafiken österut, Ulricehamn inkluderat, och hur ska då detta spår dras, om stationen inte 
flyttas till någonstans vid Gässlösa?
...
 Vem vet, kanske infinner sig känslan att en station för höghastighetstågen och regionaltågen 
österut vid Gässlösa sammantaget skapar mindre olägenheter än vad den rosa korridoren 
genom södra delen av centrum skulle innebära? Den lösningen skulle förutsätta en ny 
automatiserad snabb pendel från Borås C till Gässlösa, men kostnaden för en sådan borde 
staten, i så fall, gärna ta.

 Med detta sagt: Det är ett stort steg som har tagits för att en snabb järnväg mellan Göteborg 
och Borås ska kunna börja byggas redan om några år.

Artikel i BT den 11 maj 2017 med rubriken  "Pendelbana kan bli dyr för regionen"



 I går morse gjordes i det närmaste helt om i planeringen av en ny järnväg för höghastighet 
när det gäller dess första tänkta etapp i väster, det vill säga Göteborg–Landvetter–Borås.
...
är nu att satsa på en regional, dubbelspårig järnväg.
...
Ja, det här utspelet vi gör nu innebär en dubbelspårig järnväg för pendling, inget annat.

Ledaren i BT fredag 12 maj 2017 med rubriken "Sansa er om Stadsparksbadet"

 Det mesta talar för att de rödgrönas förslag vinner, vilket innebär att 93 miljoner – alltså inte 
de 54 miljoner som var den ursprungliga kostnaden – läggs på att lappa ihop en gammal 
anläggning som bokstavligen håller på att vittra sönder.
...
 En ny tubrutschbana ingår visserligen i priset, och ett nytt bastuaggregat, men roligare än så 
blir det inte. Först i ett eventuellt steg två kan det bli fråga om att utveckla och förnya 
Stadsparksbadet på allvar.
...
 Allt talar således för att det som skattebetalarna får för pengarna är en anläggning som aldrig 
på allvar kan konkurrera med andra äventyrsbad i Västsverige.
...
 I Göteborg satsar kommunen närmare två miljarder kronor på att låta Liseberg utvecklas 
med en vattenpark med plats för 2800 badgäster, åtta ”upplevelsepooler”, tio 
vattenrutschbanor och en restaurang som klarar av att servera 400 gäster samtidigt. Dessutom 
ett ”tematiserat upplevelsehotell” i samma byggnad med 453 rum med 4-6 bäddar, 
spa-anläggning, takbistro och en restaurang med 550 sittplatser. Samt en mötes- och 
eventanläggning på 1350 kvadratmeter.

 Göteborgspolitikerna har redan sagt ja. På Börsen vet man vilka värden som står på spel: ”Vi 
konkurrerar inte längre bara med Gröna Lund och Tivoli – utan med Disneyland. De som har 
råd åker längre bort, så det behöver utvecklas”, sa kommunstyrelsens ordförande Ann-Sofie 
Hermansson (S) till GP i anslutning till att fullmäktige tog sitt beslut.
...
 Gissningsvis kommer många från Borås som vill ha en riktigt häftig badupplevelse att ingå i 
Göteborgs kommuns kundunderlag. Hur många göteborgare kommer att åka till Borås för att 
få känna hettan av ett nytt bastuaggregat?

 I den bästa av världar skulle fullmäktige på torsdag sansa sig lite. Det finns starka skäl som 
talar för att de rödgröna partierna bör tänka om och istället välkomna det borgerliga 
trepartiförslaget om att utreda fler alternativ. 
...
 Om kostnaden redan nu har fördubblats, och att det ”under projekteringen konstaterades att 
byggnadens tekniska skick var sämre än vad de tidigare bedömningarna visat”, är det nog 
ärligast att medge att kostnaderna troligtvis komma att stiga ytterligare.
********************************************************
Ha en bra dag 
önskar Erik
********************************************************



Erik Nyström

Ripbärsvägen 61 516 34 Dalsjöfors  Telefon: 070 555 24 48  E-post:  
erik105514@gmail.com
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